
    Protokoł Nr XXI  
 
z obrad XXI sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 20 maja 2008 r. w Szkole Podstawowej w 
Pawlikowicach.  
 
 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 10, 00 w Szkole Podstawowej w Pawlikowicach .  
 
Na ustawowy stan Rady Gminy Pabianice 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. Lista 
obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. W  sesji uczestniczyli przedstawiciele 
Związków Nauczycielstwa Polskiego Zarządu Oddziału Gminnego Pani U. Kolanek i Pani J.  
Szmidt. 
Ponadto w sesji uczestniczyli Wójt Gminy H. Gajda , W-ce Wójt E. Adamczyk , Skarbnik 
Gminy  Nowicka , Sekretarz Gminy J. Słubik , Radca Prawny E. Janio, sołtysi gminy 
Pabianice obecnie zgodnie z załączoną  listą obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu.  
 
 
Ad. pkt. 1.  
 
Obrady XXI sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy R. Figiel, witając wszystkich 
przybyłych . 
 
Ad. pkt. 2.  
 
Protokoł z XX sesji został  przyjęty bez uwag i poprawek w głosowaniu jednomyślnie. 
 
 
Ad. pkt. 3.  
 
Do proponowanego porządku obrad XXI sesji Rady Gminy radny M. Muszczak postawił 
wniosek  o zdjęcie z pkt. 10 ppkt. „J” dot. podjęcia uchwały w sprawie zmian w budŜecie 
gminy Pabianice na rok 2008 . Projekt uchwały dot. zwiększenia wynagrodzeń dla 
pracowników administracji zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów w sprawie zasad 
wynagrodzenia pracowników  samorządowych zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach 
powiatowych i urzędach marszałkowskich . Radny wniosek motywował tym , iŜ chciałby 
poznać na jakich stanowiskach pracy jakie podwyŜki są zaplanowane.  
Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono .  
Przewodniczący Rady poddał wniosek w powyŜszej sprawie do głosowania , w wyniku 
którego za wnioskiem opowiedziało się 4 radnych , przy 6 głosach przeciwnych , 5 głosach 
wstrzymujących się. Wniosek został odrzucony.  
Porządek obrad został przyjęty przez Radę w głosowaniu 12 głosami za .  
Porządek obrad XXI sesji Rady Gminy przedkłada się w sposób zapisany poniŜej: 
 
 
1.  Otwarcie obrad XXI  sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z  XX    sesji Rady Gminy Pabianice. 
3. Zatwierdzenie porządku obrad. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami.  
  



6. Informacja Wójta o pracy między sesjami . 
7. Sieć szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych na terenie gminy Pabianice oraz 
perspektywy ich  
    funkcjonowania do roku 2012. 
8.Informacja na temat organizacji wypoczynku letniego dzieci i młodzieŜy przez jednostki  
   organizacyjne gminy oraz organizacje pozarządowe.  
9. Interpelacje radnych.  
10.Podjęcie uchwał w sprawach : 
 
Uchwała Nr XXI/129/2008  zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok  
Uchwała Nr XXI/130/2008   zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok  
Uchwała Nr XXI/131/2008   zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok     
Uchwała Nr XXI/132/2008   zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok    
Uchwała Nr XXI/133/2008   zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok    
Uchwała NrXXI/134/2008    zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok     
Uchwała Nr XXI/135/2008    zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok     
Uchwała Nr XXI/136/2008 zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę Gminy 
Pabianice  
Uchwała Nr XXI/137/2008 udzielenia dotacji dla Powiatu Pabianickiego  
Uchwała Nr XXI/138 /2008  zmian w budŜecie gminy na 2008   
Uchwała Nr XXI /139/2008 ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
 
  
11. Odpowiedzi na interpelacje. 
12. Wolne wnioski i sprawy róŜne. 
13. Odczytanie i przyjęcie wniosków złoŜonych do Komisji Uchwał i Wniosków. 
14. Zamknięcie obrad sesji. 
 
 
Ad. pkt. 4.  
 
 
W skład Komisji Uchwal i Wniosków zostali powołani radni H. Szafrański i radny Z. Stasiak 
Skład Komisji został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie.  
 
Ad. pkt. 5. 
 
 
Przewodniczący Komisji przedłoŜyli informację o pracy Komisji między sesjami.  
 
Jako pierwsza  głos zabrała Przewodnicząca  Komisji Rewizyjnej Z. Kasperska , która 
poinformowała, Ŝe Komisja między sesjami odbyła dwa posiedzenia . Zajmowała się 
tematami  : 
Kontrolą gospodarowania środkami przyznanymi z budŜetu gminy , rezerw i nadwyŜki 
budŜetowej w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego szczególnie rozdział 
92105 – pozostałe zadania w zakresie kultury / ZPiT „ Bychlewianka”/ i rozdział 92108 – 
filharmonie , orkiestry, chóry i kapele - za okres :  rok 2007 ,  I kwartał   2008 r.   
Sporządziła protokoł pokontrolny .  
Przewodnicząca zapoznała Radę Gminy z wnioskami Komisji Rewizyjnej z dnia 20 .05.2008 
w powyŜszym temacie .  



Wnioski stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Społecznej i Organizacyjnej w imieniu Komisji , 
której przewodniczy i Komisji Gospodarczo-Finansowej , z którą wspólnie odbyto 
posiedzenie , poinformował, Ŝe na połączonych w/w  Komisjach Rady Gminy przyjęto 
informację   o planowanych inwestycjach i remontach w szkołach oraz o strukturach  
organizacyjnych szkół  podstawowych i Gimnazjum , zapoznano się z materiałami na 
najbliŜszą sesje Rady Gminy Pabianice . 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju P. Kociołek poinformował, Ŝe 
Komisja , której przewodniczy odbyła między sesjami jedno posiedzenie , na którym  
zapoznano się  ze stanem odwodnienia dróg gminnych oraz stanem urządzeń melioracyjnych , 
statystyką dotycząca dróg  pod kątem stanu urządzeń odwadniających, 
statystyką dotycząca urządzeń melioracyjnych, stanem  tych urządzeń, 
zagadnieniami  prawnymi  związanymi  z prawem wodnym. 
Komisja zapoznała się wnikliwie z projektem uchwały mającym być między innymi 
przedmiotem obrad sesji Rady Gminy w miesiącu czerwcu br. , a dotyczącym szczegółowych 
zasad utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Pabianice . 
W drugiej  części  posiedzenia Komisja wyjechała w teren celem dokonania przeglądu stanu 
dróg i rowów przydroŜnych , a takŜe odbyła  spotkanie  w terenie w Rydzynach z udziałem 
mieszkańców będących inicjatorami reaktywacji spółki wodnej.  
 
Ad. pkt. 6.  
 
 
Wójt Gminy przedstawił informację o pracy Urzędu Gminy w miesiącu maju br.  
Informacja przedstawia się następująco:  
 
„INFORMACJA WÓJTA GMINY PABIANICE 
O PRACY MIEDZY SESJAMI RADY GMINY 
W  MAJU 2008 ROKU 
 
W zakresie gospodarki komunalnej 
 
1. Trwa remont nawierzchni drogi Bychlew – Jadwinin w technologii emulsyjno-
grysowej. Przewidywane zakończenie prac do końca maja br. 
2. Rozpoczęto wykonywanie remontów cząstkowych w nawierzchniach asfaltowych 
dróg gminnych. 
3. Rozpoczęto wykaszanie poboczy dróg gminnych oraz malowanie wiat 
przystankowych. 
4. Odmulono rów przydroŜny wzdłuŜ ulicy Cynkowej w Piątkowisku oraz udroŜniono 
rury pod wjazdami. 

 
W zakresie oświaty 
 
1. Dokonano analizy arkuszy organizacyjnych szkół gminnych na rok szkolny 2008/2009, z  

której wynika, Ŝe od 1 września 2008 roku do szkół uczęszczać będzie łącznie 
802uczniów, w tym : do gimnazjum – 227, do szkół podstawowych – 423, do oddziałów 
zerowych – 60, do oddziałów przedszkolnych – 92  dzieci. Przewiduje się 43 oddziały, tj. 
11 w gimnazjum, 24 w szkołach podstawowych dla klas I – VI, 4 oddziały kasy „0”i  4 
oddziały przedszkolne.  Struktury organizacyjne szkół zostały obecnie złoŜone do 



zaopiniowania przez Kuratorium Oświaty w Łodzi. Wójt gminy dokona  ich 
zatwierdzenia do dnia 31 maja br. 

2. Opracowano plan dowozów uczniów do szkół gminnych na rok szkolny 2008/2009, który 
przewiduje, Ŝe do szkół dowoŜonych będzie 311 uczniów, tj. 160 do gimnazjum w 
Piątkowisku oraz 151 do szkół podstawowych. Dane te wykorzystane zostaną w 
przygotowywanym przetargu na dowoŜenie uczniów w nowym roku szkolnym. Ponadto 
w części północnej gminy 98 dzieci dowozić będzie autobus szkolny „gimbus”. 

3. W miesiącach kwiecień – maj w Szkole Podstawowej w Petrykozach trwała wizytacja 
przeprowadzana przez  wizytatora Kuratorium Oświaty w Łodzi. Celem wizytacji było 
dokonanie oceny stanu, warunków i efektów pracy dydaktycznej, wychowawczej i 
opiekuńczej szkoły oraz ocena stopnia realizacji priorytetowych zadań Łódzkiego 
Kuratora Oświaty. 

4. Szkolny Klub Europejski  „Przyjaciele Europy” działający w Gimnazjum w Piątkowisku 
realizował w dniach  7 – 13 maja br. w Biskupinie  projekt  pt. „Słowianie i Wikingowie –
Szczyt Europejski” zgłoszony do Programu „MłodzieŜ w działaniu” Narodowej Agencji 
Fundacji Rozwoju Systemu Edukacji, z której uzyskał dofinansowanie ze środków 
Komisji Europejskiej. W projekcie udział wzięli uczniowie z Piątkowiska i uczniowie z 
Rognan w Norwegii. 

5. Opracowano dla potrzeb komisji Rady Gminy informacje o planowanych inwestycjach i 
remontach w szkołach, strukturach organizacyjnych na rok 2008/2009, a takŜe na temat 
wypoczynku letniego. 

6. Realizowano pomoc materialną w formie stypendium szkolnego dla 97 uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy. 

7. Związki Zawodowe Nauczycieli ogłosiły w dniu 27 maja br. ogólnopolski strajk 
nauczycieli. 

 

W zakresie kultury 

1. W dniu 5 maja ogłoszono przetarg na wykonanie prac remontowych w obiekcie Domu 
Ludowego w Bychlewie. 

2. W dniu 13 maja w Bychlewie odbył się finał gminny konkursy recytatorskiego dla 
dzieci „Świerszczykowe wierszyki”. 

3. W dniu 21 maja dla uczniów klas 4-6 szkół Gminy Pabianice, przy udziale Rady 
Gminy, zorganizowano wycieczkę historyczną, w której programie było m.in.  
obejrzenie elementów głównej pozycji obronnej Armii Łódź z 1939 roku w 
miejscowości Lubiec i Magdalenów, oraz zapoznanie się w terenie z przebiegiem 
Bitwy pod Mokrą z 1 dnia września 1939 roku. 

 
W zakresie funduszy europejskich  
 

1. Wójt Gminy podpisał umowę partnerską będącą podstawą współpracy 5 jednostek 
samorządu terytorialnego z terenu powiatu pabianickiego przy realizacji wspólnego 
projektu szkoleń komputerowych dla pracowników jednostek obejmujących min takie 
programy jak: EWopis, EWmapa, WINPLAN, SESUT, DROGI, EKOKOSZ. 
Stronami ww umowy są: Starostwo Powiatowe w Pabianicach, Urząd Miejski w 
Pabianicach, Urząd Gminy w Pabianicach, Urząd Gminy w Dobroniu i Urząd Miasta 
w Konstantynowie Łódzkim.  W efekcie wielu spotkań ww 5 jednostek oraz zawarcia 
powyŜszej umowy partnerskiej, dnia 13 maja 2008 r. w Ministerstwie Spraw 
Wewnętrznych i Administracji  Departament Administracji Publicznej został złoŜony 



wniosek o dofinansowanie z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
Działania 5.2. Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.  

 
2. Wójt Gminy podpisał list intencyjny w sprawie zacieśnienia współpracy w zakresie 

realizacji projektu dotyczącego stworzenia w szkołach podstawowych i gimnazjum 
multimedialnych sal lekcyjnych. Stronami – Sygnatariuszami listu jest 7 jednostek 
samorządu terytorialnego tj. Starostwo Powiatowe w Pabianicach, Miasto Pabianice, 
Gmina Pabianice, Gmina Dobroń, Miasto Konstantynów Łódzki, Gmina Ksawerów i 
Gmina Dłutów. List ten stanowić będzie podstawę dalszych działań zmierzających do 
podpisania umowy partnerskiej a następnie do złoŜenia wniosku w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego i realizacji projektu. 
 

W zakresie ochrony zdrowia 
 
Rozstrzygnięty został przetarg na budowę Ośrodka Zdrowia w Petrykozach. ZłoŜono 4 oferty, 
wygrała firma ESO spółka jawna  Mariusz Pydyn, Jan Pydyn z Łodzi . W dniu 12 maja 
podpisano umowę na kwotę 896.238,51zł brutto.  
Ponadto odbyło się kilka roboczych spotkań z przedstawicielami miasta Pabianice i ZOZ-u w 
Pabianicach  na których ustalono tryb postępowania dotyczący utworzenia Gminnego 
Ośrodka Zdrowia w Petrykozach oraz zadania Gminy, Miasta i ZOZu.  
 
Pragnę takŜe poinformować Wysoką Radę, Ŝe we wczorajszym „Dzienniku Łódzkim” z 
okazji Dnia Samorządu Terytorialnego opublikowano listę najlepiej zarządzanych gmin w 
województwie łódzkim. W kategorii gmin wiejskich Gmina Pabianice zajęła 6 miejsce na 133 
klasyfikowane gminy.  
KaŜda gmina oceniana była w 10 kategoriach: bezrobocia, wydatków na administrację, liczby 
wybudowanych mieszkań, liczby firm, dochodów własnych gminy, wydatków majątkowych z 
budŜetu gminy, wydatków na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska , nakładów 
poczynionych przez firmy, środków pozyskanych z UE i zadłuŜenia.  
Przed nami uplasowały się gminy Ksawerów, Szczerców, Mniszków, Skierniewice i ParadyŜ, 
ale w niektórych kategoriach mamy lepsze wyniki niŜ w/w gminy np. jako jedyni nie mamy 
zadłuŜenia, w naszej gminie buduje się najwięcej mieszkań wg m2na 100 mieszkańców – 
87,6,nasze dochody na 1 mieszkańca wynoszą 1467,81 zł, tylko gmina Szczerców ma wyŜsze 
dochody o 100 zł, a gmina Ksawerów ma mniejsze o 200 zł ,nakłady inwestycyjne na 1 
mieszkańca wynoszą u nas 520,23 zł , wyŜsze nakłady ma tylko gmina Ksawerów. Za nami 
uplasowały się gminy Radomsko, Grabica, Bełchatów i Nowosolna. Na ostatnim 133 miejscu 
jest gmina Daszyna ”. 
 
 
 
Na podstawie materiałów  
Urzędu Gminy : 
przygotowała  J.Słubik 
 
 
 
Ad. pkt. 7.  
 
 



Informację na temat sieci szkół i moŜliwości ich funkcjonowania w Gminie Pabianice do roku 
2012 przedstawił Wójt Gminy Pabianice H. Gajda.  
Informacja przedstawia się w sposób zapisany poniŜej: 
 
„Mo Ŝliwości funkcjonowania sieci szkół w Gminie Pabianice do roku 2012. 
 

W celu przygotowania prognozy sieci szkół na terenie Gminy Pabianice w latach 
2008/2009 – 2011/2012  - przeprowadzono analizę demograficzną dzieci urodzonych do roku 
2008. Wykorzystano dane ze szkół gminnych oraz z ewidencji ludności  Urzędu Gminy w 
Pabianicach / według stanu na dzień 31.03.2008r./. 

 
W ciągu czterech lat szkolnych liczba uczniów w szkołach podstawowych z 

oddziałami przedszkolnymi i zerówkami zmniejszy się z  liczby 573 w roku 2008/09 do 
liczby uczniów 527 w roku szkolnym 2011/2012/ tj. o 8,02%/.  Liczba uczniów gimnazjum  
ulegnie zmniejszeniu z liczby  232 w r.szk.2008/09 do liczby 214 w r.szk.2011/2012 / tj. o 
7,75 %. 

Malejąca liczba dzieci daje się zauwaŜyć juŜ w roku 2008/09 w Szkole Podstawowej 
w Pawlikowicach, gdzie w klasie zerowej przewiduje się 5 dzieci. Rozwiązaniem moŜe tu być 
włączenie pięciolatków do klasy  „0” w ilości 7 dzieci / razem 12 uczniów/. Taki stan moŜe 
trwać kolejne lata, do chwili podjęcia ostatecznej decyzji dotyczącej dalszego funkcjonowania 
szkoły. WiąŜe się z tym przygotowanie szkoły do likwidacji i przeniesienie uczniów do 
szkoły podstawowej w Bychlewie, bądź takie zagospodarowanie obiektu szkolnego / łącznie  
z wynajmem niektórych pomieszczeń /, by w ten sposób pokryć koszty utrzymania szkoły.  
 
W A R I A N T Y 
 
 
I wariant  - pozostawić - 4 Szkoły Podstawowe : w Bychlewie, Pawlikowicach,  
                                                                                  Petrykozach,  ZSP w Piątkowisku; 
                                         - Gimnazjum w Piątkowisku; 
 
1. w części południowej gminy - w Szkole w Pawlikowicach od roku 2008/09 naleŜy 
włączyć do klasy „0” pięciolatki / razem 12 uczniów /, oddział przedszkolny liczyć będzie 14 
dzieci. NaleŜy podjąć działania mające na celu  pozyskiwanie środków  spoza budŜetu gminy 
na dalsze utrzymanie szkoły / np. wynajem pomieszczeń szkolnych, realizacja ciekawych 
pomysłów  we współpracy ze sponsorami itp./. 
PoniewaŜ w obwodzie szkolnym Pawlikowic daje się zauwaŜyć dość intensywną budowę 
domów na działkach budowlanych, toteŜ jest nadzieja na to, Ŝe w dalszych latach szkoła nadal 
będzie potrzebna. 
 
2. w części północnej gminy – bez zmian. 
 
II wariant  - 3 Szkoły Podstawowe : w Bychlewie, Petrykozach, ZSP w Piątkowisku; 
                   - Gimnazjum w Piątkowisku; 
 
1. w części południowej gminy  w Szkole w Pawlikowicach od  roku 2009/10 rozpocząć 
wygaszanie klas w szkole  „0”i I, z których razem 14 dzieci  dowoŜonych będzie do szkoły  
w Bychlewie. W roku szkolnym 2011/212 zaplanować likwidację szkoły w Pawlikowicach.    
Uczniowie z obwodu szkoły w Pawlikowicach zostaną przeniesieni do szkoły w Bychlewie. 
Łącznie w szkole w Bychlewie uczyć się będzie 251 uczniów, oddziałów będzie 12.  



Szkoła Podstawowa w Bychlewie dysponuje tylko 10 pomieszczeniami dydaktycznymi, 
potrzebna jest więc rozbudowa szkoły i przygotowanie odpowiednich pomieszczeń dla 
drugiego oddziału przedszkolnego. 
 
2. w części północnej gminy -  Szkoła w śytowicach pozostaje bez zmian. Nadal uczęszczają  
    dzieci do przedszkola, zerówki i klas I – III. Uczniowie klas IV – V i VI są w  szkole  
    w Piątkowisku. Dopiero od  roku szkolnego 2010/2011 rozpocząć przewoŜenie uczniów   
    do Szkoły Podstawowej w Petrykozach, gdzie klasy piąte moŜna połączyć w jeden  
    oddział, a klasy IV i VI będą podwójne a i b. Łącznie w szkole w Petrykozach będzie  
    254 uczniów, oddziałów – 11.   
    Szkoła w Petrykozach dysponuje 8 salami lekcyjnymi. NaleŜy  przygotować 3 dodatkowe  
    sale dydaktyczne, co wiąŜe się z rozbudową szkoły. 
 
III wariant -  3  Szkoły Podstawowe : w Bychlewie,  Petrykozach, w śytowicach  
                    -  Gimnazjum w Piątkowisku 
 
1. w części południowej gminy  - jedna szkoła podstawowa w Bychlewie / rozbudowa szkoły 
    do roku 2011/2012/; 
  
2. w części południowej gminy – Szkoła w śytowicach –  rozbudowa szkoły do roku  
    2010/2011, by przenieść uczniów ze szkoły w Piątkowisku z klas IV – V – VI .  
    Razem będzie 139 uczniów, oddziałów – 8.  PoniewaŜ  Szkoła w śytowicach dysponuje  
    5 salami lekcyjnymi, naleŜy dobudować salę gimnastyczną i pomieszczenia dydaktyczne. 
 
    Szkoła w Petrykozach – bez zmian. 
IV wariant  - 2  Szkoły Podstawowe w Bychlewie i w Petrykozach   
                     - Gimnazjum w Piątkowisku. 
 
1. w części południowej gminy – Szkoła Podstawowa w Bychlewie / po rozbudowie/  
    w roku szkolnym  2011/2012 – liczba uczniów 251, oddziałów 12. 
 
2. w części północnej gminy  -   Szkoła Podstawowa w Petrykozach dla 276 uczniów,  
    oddziałów 13 przy przeniesieniu ZSP w Piątkowisku.  Do roku 2011/2012  potrzebna 
     rozbudowa szkoły / dobudowanie sali gimnastycznej i pomieszczeń  dydaktycznych, 
    bowiem szkoła  posiada 8 sal lekcyjnych/. 
 

W planowanej  reorganizacji sieci szkół w/w wariantach daje się zauwaŜyć fakt, Ŝe w 
szkołach gminnych, pomimo malejącej liczby uczniów brakuje pomieszczeń dydaktycznych., 
by moŜna było zorganizować klasy równorzędne / a, b/. 
 

  Szkoła w Bychlewie posiada 10 izb lekcyjnych, w tym 2 pracownie;  
w przypadku przeniesienia uczniów ze szkoły w Pawlikowicach i łączenia klas  w roku 
szkolnym 2011/2012  brakować będzie 2 pomieszczeń lekcyjnych / razem oddziałów 12/. 
 
Szkoła w Petrykozach posiada 8 sal lekcyjnych;  
w przypadku przeniesienia uczniów z ZSP w Piątkowisku w roku 2011/2012 brakować będzie 
5 pomieszczeń lekcyjnych / razem oddziałow 13/. 
ZSP w Piątkowisku – Szkoła w śytowicach dysponuje tylko 5 salami lekcyjnymi; 
umieszczając wszystkie oddziały ZSP w tym budynku, zabraknie  3 pomieszczeń 
dydaktycznych  / razem oddziałów 8/ ” 



W dyskusji głos zabrała radna H. Jaros, która odniosła się do przedłoŜonej   informacji Wójta 
Gminy , szczególnie do zapisu wariantu IV , w którym proponuje się pozostawienie tylko 
dwóch szkół na terenie gminy ,  brak jest zapisu dotyczącego funkcjonowania Szkoły 
Podstawowej w Pawlikowicach. Radna wyraziła niezrozumienie co do tego, iŜ proponuje się 
rozbudowę w/w szkół w przedłoŜonym IV wariancie, kosztem jak wyraziła zlikwidowania 
szkoły w Pawlikowicach.  
 
Radny Z. Stasiak zabierając głos powiedział, ze radni muszą rozpatrywać sprawy 
perspektywicznie mając na uwadze budŜet gminy. W przedłoŜonych danych z ewidencji 
ludności wynika , Ŝe w S P w Pawlikowicach są klasy , w których uczy się 5 dzieci.  
Radny powiedział takŜe , iŜ myśli , Ŝe przy dobrej współpracy tej  szkoły,  rady rodziców 
istniałaby zapewne  szansa na to , aŜeby dzieci w tej szkole przybywało. NaleŜy poczynić  
starania, aby szkoła ta swoją atrakcyjnością przyciągała większą liczbę uczniów. Być moŜe 
naleŜy stworzyć  zespół wspólnie z rodzicami i wypracować pomysły  które właśnie 
przyczyniłyby się do zwiększenia liczby uczniów tej szkoły. 
 
Radny A. Jaksa – podejmując jakiekolwiek decyzje odnośnie szkół powinniśmy być bardzo 
ostroŜni, poniewaŜ w perspektywie szansa na to , Ŝe dzieci będzie więcej jest duŜa . W gminie 
buduje się coraz więcej mieszkań , stąd takŜe większa liczba dzieci. Radny powiedział, Ŝe jest 
zdania , Ŝe jak długo gmina będzie mogła dokładać środki finansowe do utrzymania 
wszystkich istniejących dotychczas w gminie  placówek oświatowych to powinna to czynić , 
poniewaŜ istnieje moŜliwość diametralnej zmiany jeŜeli chodzi o liczbę  dzieci w szkołach na 
korzyść jej zwiększenia.  
Z drugiej zaś strony najlepszym  strategicznym rozwiązaniem byłoby stworzenie po obu 
stronach gminy duŜych zespołów szkolno-przedszkolnych z duŜymi zapleczami sportowymi.  
Ponadto radny powiedział , Ŝe za utrzymaniem szkoły w danym środowisku przemawia wątek 
społeczny . Szkoła na wsi oznacza duŜo więcej niŜ  samo uczęszczanie dziecka do szkoły . 
„Instytucja”  szkoły  moŜe świadczyć po godzinach lekcyjnych wiele usług dla społeczeństwa 
lokalnego. 
Radny zaproponował, Ŝe szkole w Pawlikowicach moŜna byłoby zrobić kampanię reklamową 
w prasie i mediach.  
 
Radny P. Kociołek w swojej wypowiedzi podkreślił bardzo dobre przygotowanie uczniów 
przez szkoły na naszym terenie . JeŜeli chodzi o szkołę w Pawlikowicach uwaŜa, Ŝe naleŜy 
zrobić głębsze rozeznanie co do moŜliwości uczęszczania większej liczby uczniów do tej 
szkoły. Na pewno są tacy , którzy z tego terenu uczęszczają do szkoły w Pabianicach.  
 
Radny K. Gąsiorek poinformował, Ŝe  14 czerwca na terenie Pawlikowic będzie miał miejsce 
festyn z okazji dnia rozpoczęcia lata , na którym na pewno będzie podjęta inicjatywa 
rozpowszechniania walorów szkoły w Pawlikowicach.  
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej H. Kalinowski 
zabierając głos powiedział, Ŝe Komisja , której przewodniczy zajmowała się tematem 
oświaty, między innymi szkoły  w Pawlikowicach i zdaniem Komisji na  liczbę  dzieci w 
szkole w Pawlikowicach mogłoby się przyczynić wydłuŜenie godzin funkcjonowania  
przedszkola w Pawlikowicach .  
 
 
Wójt Gminy Pabianice H. Gajda zabierając głos odniósł się do materiału przedłoŜonego przez 
siebie w sprawie moŜliwości funkcjonowania sieci szkół w Gminie Pabianice do roku 2012.  



Poinformował, Ŝe  prognoza przedłoŜona została  na wniosek Rady Gminy , natomiast nie ma 
w niej  zapisów o likwidacji szkoły w Pawlikowicach , jedynie wzmianka o powołaniu 
zespołu , którego zadaniem byłoby  wypracowanie moŜliwości podniesienia atrakcyjności tej 
szkoły , które przyczyniłby się do zwiększenia jej liczby uczniów. 
 
 
Następnie głos zabrała dyrektor SP w Pawlikowicach D. KałuŜna , która poinformowała, Ŝe w 
ramach zajęć pozalekcyjnych szkoła na obecną  chwilę  prowadzi duŜo kół zainteresowań. 
WydłuŜone zostały godziny zajęć świetlicowych , jeŜeli chodzi o przedszkole równieŜ jest 
moŜliwość odbioru dzieci w godzinach późniejszych niŜ godziny pracy przedszkola / po 
wcześniejszym  uzgodnieniu/ , posiada dobrze wykwalifikowaną kadrę nauczycielską , szkoła 
prowadziła reklamę poprzez rozplakatowanie swojej działalności i atrakcyjności.  
Mimo tego, Ŝe jest bardzo ładnie połoŜona,  jest bezpiecznie – paradoksalnie nie jest dobrze 
ulokowana jeŜeli chodzi o dojazd, poniewaŜ duŜo rodziców jadąc do pracy do miasta zawozi 
dzieci bezpośrednio do szkół w mieście.  
  
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bychlewie A. Wójcikowska w imieniu dyrektorów szkół 
poinformowała, Ŝe wszyscy dyrektorzy są za utrzymaniem wariantu I w przedłoŜonej przez 
Wójta Gminy prognozie funkcjonowania szkół tj. w przyszłości pozostawieniem wszystkich 4 
szkół na terenie gminy. 
Obecnie w Bychlewie jest komplet dzieci , klasy są pełne . Do szkoły w Bychlewie uczęszcza 
duŜa liczba dzieci z Pabianic , rodzice ich są bardzo zadowoleni z tego , Ŝe dzieci mogą uczyć 
się w tej szkole i są takŜe bardzo zaangaŜowani w działalność na rzecz szkoły.  
Dyrektor podkreśliła , Ŝe szkoła na wsi jest ośrodkiem społeczno kulturalnym dla danego 
środowiska.  
 
Radny Z. Stasiak ponownie zabierając głos powiedział, Ŝe radni muszą ściśle pilnować 
wydatków budŜetu gminy i szukać rozwiązań najkorzystniejszych.  Odniósł się do 
wypowiedzi dyrektor szkoły w Pawlikowicach , która informowała Radę  Gminy , Ŝe 
właściwie wszystkie czynności , które miałyby wypromować szkołę w Pawlikowicach zostały 
juŜ podjęte , ale Rada powinna teŜ wiedzieć , Ŝe jeŜeli podejmie decyzję o  dokładaniu duŜych 
środków finansowych dla tej szkoły  przez np. 5 lat , to   w perspektywie jej działania 
musiałoby być lepiej.  
 
Radny P. Kociołek zabierając  głos zaproponował, aby wziąć pod uwagę wprowadzenie klas 
integracyjnych w SP w Pawlikowicach.  
 
Przewodniczący Rady R. Figiel zabierając głos przypomniał , Ŝe sesja Rady Gminy nie jest 
poświęcona tematowi  likwidacji szkoły w Pawlikowicach i na dzisiejszej sesji Rada nie 
podejmuje Ŝadnej decyzji  w tym temacie, jedynie zapoznaje się z informacją przedłoŜoną 
przez Wójta Gminy o  moŜliwościach  funkcjonowania sieci szkół w gminie Pabianice do 
roku 2012.  
Przewodniczący Rady poparł sugestię Wójta Gminy o powołaniu zespołu do rozmów, który 
miałby za zadanie wyszukanie wszelkich moŜliwych przedsięwzięć wpływających na dalsze 
utrzymanie SP w Pawlikowicach. Zwrócił się do Komisji Uchwał i Wniosków o zapisanie 
powyŜszego wniosku do protokołu,  aby w skład tego zespołu weszli dyrektorzy szkół , 
Związki Zawodowe Nauczycielstwa Polskiego z terenu Gminy Pabianice , Wójt Gminy, 
wybrani przedstawiciele Rady Gminy Pabianice.  
 
Radny K. Gąsiorek sugerował, aby zespół powyŜszy podjął pracę od sierpnia br. 



Przedstawicielka Związków Zawodowych Gminy Pabianice J. Szmidt poddała pod rozwagę 
wydzierŜawienie części pomieszczeń w S.P. w Pawlikowicach na inne cele niŜ szkoła,  a 
które mogłyby przynosić zyski dla szkoły. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady zarządził kilkuminutową przerwę w obradach.  
 
Ad. pkt. 8.  
 
Po przerwie Przewodniczący wznowił  obrady XXI sesji .  
Informację na temat organizacji wypoczynku letniego dzieci i młodzieŜy przez jednostki 
organizacyjne gminy oraz organizacje pozarządowe przedstawiła inspektor ds. oświaty w 
gminie Pabianice A. Roszko.  
Informacja stanowi pisemny zał. nr 4 do protokołu.  
 
Ad. pkt. 9.  
 
Z interpelacjami wystąpili;  
 
Radny A. Golewski interpelował w sprawie ustawienia znaków ograniczenia prędkości do 40 
km/h w Szynkielewie III z obu stron wsi , a takŜe rozpoczęcia wykaszania rowów w 
Szynkielewie.  
 
Radny M. Muszczak interpelował o ustawienie znaków drogowych „ stop” na drogach 
Terenin –Bychlew , Jadwinin – Bychlew przed skrzyŜowaniem z drogą wojewódzką nr 485.  
 
 
Ad. pkt. 10.  
 
Podjęcie uchwał:  
 
Komisja Uchwał i Wniosków jako pierwszy przedłoŜyła projekt uchwały w sprawie 
XXI/12/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na rok 2008 . W uzasadnieniu 
uchwały podaje się , Ŝe w  wyniku przeprowadzonych przetargów na remont nawierzchni 
dróg Bychlew – Jadwinin oraz w Koninie kwota konieczna do wykonania w/w prac jest 
niŜsza od przewidywanej o 110 tys. zł.  
Uwzględniając stan naszych dróg proponuje wymienioną  kwotę przeznaczyć na inwestycje 
drogowe w sposób następujący : 
 
- 55 tys. zł. przeznaczyć na wzmocnienie nawierzchni drogi z Porszewice do domu Dziecka 
poprzez podwójną warstwę emulsji bitumicznej z grysami . 
Drogą tą kursują autobusy dowoŜące uczniów do szkół oraz wywóz wiatrołomów z 
okolicznego lasu powoduje konieczność jej zabezpieczenia przez dalszymi uszkodzeniami . 
Proponowana metoda sprawdzona jest w podobnych sytuacjach   
/droga Kudrowice – Konin / i gwarantuje znaczne przedłuŜenie jej uŜyteczności  
 
- 55 tys. zł.  przeznaczyć na utwardzenie destruktem bitumicznym drogi Wola śytowska – 
Konin.  Część tej drogi została utwardzona w 2006 r. , a pozostałą część  /ok. 600 mb. / 
proponuje się w roku bieŜącym .  



Prace te pozwolą na stworzenie moŜliwości przejazdu z Woli śytowskiej  przez Konin , 
Porszewice do drogi nr – 71 dla mieszkańców i pojazdów odbierających mleko od 
producentów.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił  W-ce Wójt Gminy E. Adamczyk . 
 
Uchwała Nr XXI/129/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na rok 2008 została 
podjęta w głosowaniu 15 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących 
się i stanowi zał. nr 5 do protokołu.  
 
Uchwała Nr XXI/131/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008 została podjęta w 
głosowaniu 15 głosami za , bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i 
stanowi zał. nr 6 do protokołu  
 
Uchwała Nr XXI/132/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008 została podjęta w 
głosowaniu 15 głosami za , bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i 
stanowi zał. nr 7 do protokołu  
 
Uchwała Nr XXI/133/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008 została podjęta w 
głosowaniu 15 głosami za , bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i 
stanowi zał. nr 8 do protokołu.  
  
Uchwała Nr XXI/134/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008 została podjęta w 
głosowaniu 15 głosami za , bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i 
stanowi zał. nr 9 do protokołu.  
 
Uchwała Nr XXI/135/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008 została podjęta w 
głosowaniu 15 głosami za , bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i 
stanowi zał. nr 10 do protokołu.  
 
W uzasadnieniu  do powyŜszych projektów uchwał od Nr XXI/ 131  / 2008 do Nr XXI/ 135   
/ 2008 będących załącznikami do protokołu obrad sesji od nr 6 do 10 podaje się , Ŝe zmiany 
dotyczą: 
Wyjaśnienia zapisane poniŜej : 
 
…………………… 
 
Kolejnym przedłoŜonym przez Komisję Uchwał i Wniosków projektem uchwały był projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę Gminy 
Pabianice . Radna Z. Kasperska zabierając głos sugerowała odłoŜenie w czasie podwyŜki cen 
wody , poniewaŜ w roku bieŜącym była juŜ podwyŜka podatków dla mieszkańców.  
 
Kierownik ref Gospodarki Gruntami , Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska R. 
Iwaśków informując powiedział, Ŝe nowa taryfa została opracowania zgodnie z przepisami 
ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę oraz przepisami wykonawczymi do tej ustawy.  
Zgodnie z przeprowadzonymi wyliczeniami ustalenie  nowej  taryfy proponuje się   w 
wysokości 1,83 + VAT / poprzednio obowiązywało  1, 63 + VAT/ / została ona wypracowana 
tylko i wyłącznie na podstawie poniesionych kosztów , bez amortyzacji sieci wodociągowej. 
JeŜeli koszty nierosłyby , to mamy szansę pozostawić taką taryfę na około 1,5 roku.  
 



Radny Z. Stasiak podał pod rozwagę , czy w sytuacji kiedy dofinansowujemy oświatę w 
gminie w kwocie  1mln. zł., to czy nie powinniśmy dofinansowywać równieŜ cen wody .  
Proponował pozostawienie cen wody na takim samym poziomie jak dotychczas.  
 
Radny H. Kalinowski w swoim wystąpieniu poparł przedłoŜoną w projekcie uchwały nową 
stawkę   za wodę t, 1,83 + VAT , poniewaŜ jest ona wyliczona tylko i wyłącznie na podstawie 
poniesionych  kosztów. Jak wyraził ,  na wodzie nie powinniśmy zarabiać  , lecz nie 
powinniśmy takŜe być instytucją charytatywną . Teren gminy to nie tylko rolnicy , ale takŜe 
bardzo duŜo działkowiczów.  
 
Więcej głosów w dyskusji nad projektem uchwały nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady poddał do głosowania projekt uchwały w powyŜszej  sprawie .  
Uchwała Nr XXI/136/2008 w sprawie  zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę Gminy Pabianice została podjęta w głosowaniu 10 głosami za, przy 3 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się  i stanowi zał. nr 11 do protokołu.  
 
Uchwała Nr XXI/137/2008 w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Pabianickiego , w której 
uzasadnieniu podaje się,  iŜ Rada Gminy Pabianice zabezpieczyła wcześniej  uchwałą środki 
finansowe w budŜecie gminy na 2008 r. w kwocie 15.000 zł w dziale 754 bezpieczeństwo 
publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa rozdz. 75495 pozostała działalność na dofinansowanie 
zakupu samochodu ratowniczo – gaśniczego dla Komendy Powiatowej PSP w Pabianicach – 
została podjęta w głosowaniu 15 głosami za, bez głosów wstrzymujących się i bez głosów 
przeciwnych i stanowi zał. nr 12 
 
Komisja Uchwał i Wniosków  przedłoŜyła kolejny projekt uchwały w sprawie zmian w 
budŜecie gminy Pabianice   na 2008 r. , gdzie w uzasadnieniu podaje się , Ŝe z dniem 29 
kwietnia 2008 r. z mocą  obowiązującą od 1 stycznia 2008 r. weszło w Ŝycie rozporządzenie 
Rady Ministrów zmieniające rozporządzenie w sprawie zasad wynagrodzenia pracowników 
samorządowych zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach powiatowych i urzędach 
marszałkowskich . Na mocy powyŜszego rozporządzenia zmienione zostały tabele 
wynagrodzeń pracowników obowiązujące od 1 stycznia br.  
W projekcie uchwały proponuje się zabezpieczenie na powyŜszy cel kwoty 122 .345 zł.  
Radny M. Muszczak zabierając głos powiedział , Ŝe radni powinni znać kwoty podwyŜki 
wynagrodzeń na poszczególnych stanowiskach.  
Przewodniczący Rady zabierając głos przypomniał, Ŝe temat  o którym  mówi radny M. 
Muszczak nie leŜy w kompetencjach Rady Gminy , tylko Wójta Gminy. Do kompetencji 
Rady Gminy naleŜy zabezpieczenie określonej kwoty na ten cel. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było w związku z tym Przewodniczący Rady poddał do 
głosowania projekt uchwały w powyŜszej sprawie. Za uchwałą Nr XXI/ 138/2008 w sprawie 
zmian w budŜecie gminy na rok 2008 Rada opowiedziała się w głosowaniu 9 głosami , przy 3 
głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się i stanowi on zał. nr 13  
 
Ostatnim w porządku obrad  XXI sesji projektem uchwały był projekt uchwały w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Pabianice.  
W uzasadnieniu do projektu uchwały podaje się, Ŝe z dniem 29 kwietnia 2008 roku z mocą 
obowiązującą  od 1 stycznia 2008 roku weszło w Ŝycie rozporządzenie Rady Ministrów 
zmieniające rozporządzenie w sprawie zasad wynagradzania pracowników samorządowych 
zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach powiatowych i urzędach marszałkowskich. Na 



mocy tego rozporządzenia zmienione zostały tabele wynagrodzeń pracowników obowiązujące 
od 1 stycznia 2006 roku. 
Wg tabeli obowiązującej od 1 stycznia 2008 r. wynagrodzenie Wójta w gminie do 15.000 
mieszkańców wynosi : zasadnicze od 4.200 do 5.900 zł, dodatek funkcyjny od 1.500 zł do 
1.900 zł. Zgodnie z §7 w/w rozporządzenia Wójtowi przysługuje dodatek specjalny w kwocie 
wynoszącej co najmniej 20% i  nie przekraczającej 40% łącznie wynagrodzenia zasadniczego 
i dodatku funkcyjnego. 
 Dotychczasowe wynagrodzenie Wójta wynosi : zasadnicze 4300 zł, dodatek funkcyjny 1490 
zł, dodatek specjalny 20% i np. dodatek funkcyjny jest poniŜej minimalnej stawki 
obowiązującej od 1.01.2008 r.  
Rada Gminy Pabianice ustalając w lutym 2007 roku wynagrodzenie dla Wójta Gminy 
Pabianice ustaliła je w wysokości  przyznanej przez Radę Gminy w grudniu 2004 roku. 
Biorąc pod uwagę fakt, Ŝe wynagrodzenie Wójta od kilku lat nie uległo zmianie oraz wysoką 
ocenę pracy Wójta przez Komisję Rewizyjną i całą Radę Gminy oceniającą wykonanie 
budŜetu za rok 2007 wnoszę o zwiększenie wynagrodzenia Wójta Gminy o 14,8% tj. o kwotę 
1162 zł brutto miesięcznie od 1.01.2008 r.   
Projekt uchwały przedstawiony przez Komisję Rewizyjną zawierał propozycje 
maksymalnych stawek przewidzianych w tabeli z 2006 roku i nie uwzględniał stawek  
obowiązujących od 1 01.2008 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Z. Kasperska zabierając głos poinformowała , Ŝe 
Komisja Rewizyjna po opracowaniu wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Pabianice z wykonania budŜetu Gminy za rok 2007 wystąpiła z projektem uchwały o 
podwyŜszenie wynagrodzenia Wójtowi Gminy Pabianice , gdzie w pkt. 3 § 1 zaproponowała 
dodatek specjalny w wysokości 40 %. . W przedłoŜonym obecnie Radzie Gminy Pabianice 
projekcie uchwały proponuje się dodatek specjalny w wysokości 20 % . Radna postawiła 
wniosek o ustalenie dodatku specjalnego w wysokości 40 %.  
 
Radny M. Muszczak zabierając głos powiedział, Ŝe jest przeciwny podwyŜszaniu 
wynagrodzenia Wójtowi Gminy Pabianice, poniewaŜ gmina Pabianice nie jest duŜą gminą , 
ludziom na wsi wcale nie Ŝyje się lepiej , a argument Komisji Rewizyjnej , Ŝe  budŜet gminy 
za rok 2007 został wykonany wzorowo nie jest argumentem do tego jak powiedział radny , 
aŜeby występować o podwyŜkę wynagrodzenia.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady poddał do głosowania  wniosek zgłoszony przez radną  Z. Kasperską  o  
o ustalenie dodatku specjalnego dla Wójta Gminy  w wysokości 40 %. . 
 
Za wnioskiem opowiedział się 1 radny , przy 11 głosach przeciwnych i 2 głosach 
wstrzymujących się.  
 
Za uchwałą Nr XXI / 139/ 2008 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Pabianice 
w brzmieniu przedłoŜonym przez Komisję  Uchwal i Wniosków  opowiedziało się 8 radnych 
przy 5 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się.   
Uchwała stanowi zał. nr 14 do protokołu.  
 
 
Ad. pkt. 11.  
 
Odpowiedzi na interpelacje.  



Radny A. Golewski podziękował za realizację  interpelacji z poprzedniej  sesji Rady Gminy.  
Radny K. Gąsiorek  prosił o podjęcie efektywnych działań  w realizacji interpelacji z miesiąca 
marca w sprawie przywrócenia komunikacji autobusowej w Rydzynach.  
 
 
Ad. pkt. 12. 
 
W wolnych wnioskach i sprawach róŜnych radny M. Muszczak podniósł temat renowacji 
boiska sportowego w Bychlewie. Powiedział , Ŝe zbliŜa się termin zakończenia oddania 
wykonania boiska przez inwestora , jednak jego zdaniem boisko wykonane  jest źle i nie 
nadaje się do uŜytkowania . Gdyby odbiór tego  boiska  został przyjęty  , to uwaŜałby taką 
decyzję  za niegospodarną i za marnotrawienie środków publicznych.  
 
Radna Z. Kasperska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej zabierając głos poinformowała, 
Ŝe   będąc z Komisją  Rewizyjną na kontroli w Domu Ludowym , Komisja zatrzymała  się 
takŜe na boisku sportowym w Bychlewie . Radna powiedziała, iŜ  uwaŜa , Ŝe boisko  wcale 
nie jest wykonywane źle , tak jak to postrzega radny M. Muszczak.  
 
Radna H. Jaros zabierając głos stwierdziła , Ŝe jej zdaniem  boisko jest źle wykonane.  
 
Radny H. Kalinowski powiedział , Ŝe przy odbiorze technicznym boiska na pewno powinni 
uczestniczyć  przedstawiciele zarządu klubu sportowego w Bychlewie.  
 
Radny P. Kociołek zwrócił się z pytaniem , czy jest postęp prac dot. współpracy z miastem i 
innymi gminami w sprawie kanalizacji w Bychlewie.  
Radny zadał takŜe pytanie , czy zakończone są prace remontowe na drodze Terenin – 
Bychlew.  
 
Radna B. PieluŜek  wnioskowała o wykonanie remontu drogi w Hermanowie I .  
 
Przewodniczący Rady udzielając sobie głosu złoŜył wnioski do Komisji Uchwał i Wniosków: 
 
1/ Dokonać wydzierŜawienia części pomieszczeń w Szkole Podstawowej w Pawlikowicach 
co zmniejszy koszty utrzymania budynku tej szkoły.  
 
2/ Przeprowadzić w roku bieŜącym na terenie całej gminy zbiórkę  odpadów 
wielkogabarytowych .  
 
3/ Poczynić starania o zmniejszenie kosztów ogrzewania  budynków szkół w dni wolne od 
nauki .  
 
4.Dokonać zakupu ciągnika z przyczepą i kosiarką dla potrzeb gminy , który będzie słuŜył do 
wykaszania poboczy.  
 
5/ Zakupić  laptop dla  biura rady na potrzeby wyjazdowych komisji.  
 
Radna H. Jaros poinformowała, Ŝe prezes klubu sportowego w Pawlikowicach nie posiada 
telefonu komórkowego.  
 
 



Głos zabrała Sekretarz Gminy J. Słubik , w kwestii braku telefonu komórkowego dla prezesa 
klubu sportowego w Pawlikowicach,  informując , iŜ Ŝaden z prezesów  klubu sportowego na 
terenie gminy nie posiada telefonu komórkowego. Klub sportowy w Pawlikowicach mógł 
korzystać z telefonu stacjonarnego w starej szkole , za który gmina regulowała  abonament 
miesięczny w kwocie 70 zł. Z uwagi na to, Ŝe nie był on wykorzystywany postanowiono z 
niego zrezygnować. Obecnie klub moŜe w razie kaŜdej potrzeby korzystać z telefonu w 
szkole.   
 
 
W –ce wójt E. Adamczyk  odpowiadając  na pytanie radnego P. Kociołka w sprawie  prac 
remontowych na drodze Terenin – Bychlew poinformował, Ŝe nie zostały jeszcze one 
ukończone . Trwają w dalszym ciągu prace wykonywane przez firmę Lambdar , z którą 
została podpisana umowa.  
 
Przewodniczący Rady R. Figiel zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy , czy są podjęte 
przedsięwzięcia do wykupu gruntów pod budowę chodnika w Kudrowicach / odcinek drogi 
miedzy szkołą , a skrzyŜowaniem w Kudrowicach przy sklepie / poniewaŜ zbliŜa się termin  
podjęcia realizacji tej inwestycji oraz sprawdzenie legalności postawionej tablicy rozdzielczej 
na gruncie pod planowany chodnik przy posesji nr 134.  
Więcej wniosków nie zgłoszono. 
 
Ad. pkt. 13.  
 
 
Komisja Uchwał i Wniosków przystąpiła do przedłoŜenia Radzie Gminy zgłoszonych 
podczas sesji wniosków , które  Przewodniczący Rady poddawał  kolejno pod głosowanie.  
 
Za wnioskiem w sprawie powołania zespołu,   w którego skład weszliby /wójt gminy, 
dyrektorzy szkół, związki zawodowe nauczycieli,  wytypowani radni rady gminy /, który 
miałby za zadanie wyszukanie wszelkich moŜliwych  przedsięwzięć  wpływających  na dalsze  
utrzymanie Szkoły Podstawowej  w Pawlikowicach -   Rada opowiedziała się w głosowaniu – 
jednomyślnie.  
 
 
Za przygotowaniem projektu uchwały zabezpieczającym środki na remont drogi w 
Hermanowie I Rada opowiedziała się  w głosowaniu – jednomyślnie. 
 
 
Za wnioskiem w sprawie  wydzierŜawienia części pomieszczeń w Szkole Podstawowej w 
Pawlikowicach , co spowoduje zmniejszenie  kosztów  utrzymania budynku tej szkoły Rada 
opowiedziała się w głosowaniu jednomyślnie. 
 
Za wnioskiem w sprawie przeprowadzenia na terenie gminy Pabianice zbiórki odpadów 
wielko gabarytowych Rada opowiedziała się w głosowaniu – jednomyślnie.  
 
Za wnioskiem o dokonanie  zakupu ciągnika z przyczepą i kosiarką dla potrzeb gminy , który 
będzie słuŜył do wykaszania poboczy Rada opowiedziała się w głosowaniu jednomyślnie.  
 
Za wnioskiem dot. zakupu  laptopa  dla  biura rady na potrzeby wyjazdowych komisji Rada 
opowiedziała się w głosowaniu jednomyślnie. 



Protokoł Komisji Uchwał i Wniosków z XXI sesji Rady Gminy Pabianice został przyjęty 
przez Radę w głosowaniu – jednomyślnie.  
 
 
Ad. pkt. 14.  
 
Przewodniczący Rady Gminy R. Figiel złoŜył serdeczne podziękowanie dyrekcji Szkoły 
Podstawowej w Pawlikowicach za udostępnienie i przygotowanie sali   i zamknął obrady XXI 
sesji Rady Gminy . 
 
 
     Obradom sesji przewodniczył: 
     Przewodniczący Rady Gminy  
 
                Roman Figiel  
 
Protokołowała: 
Urszula Czerwonka  
 
 
 
 


